
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 75 - Forslag til Lov om ændring af emballageafgiftsloven, tobaksafgiftslo-

ven, lov om forskellige forbrugsafgifter, lov om midlertidig nedsættelse af straffen for 

overtrædelse af skatte- og afgiftslovgivningen vedrørende midler på udenlandske konti 

m.v. og opkrævningsloven. (Forhøjelse af afgiften på bæreposer, engangsservice og to-

bak). 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 3 af 6. december 2019. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Dennis Flydtkjær (DF). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Mette Kildegaard Graversen 
  

10. december 2019 
J.nr. 2019 - 6303 
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Offentligt
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Spørgsmål 

Er ministeren enig i, at afgiftsstigningen på plastikposer vil ramme ganske almindelige 

danskere. 

 

Svar 

Med finanslovsaftalen for 2020 tredobles afgifterne på bæreposer af plast og papir. 

 

Tredoblingen af afgiften på bæreposer skønnes at øge forbrugerprisen med ca. 1 krone 

inkl. moms. Det er forventningen, at afgiftsstigningen vil nedbringe forbruget af bærepo-

ser med knap 40 pct.  

 

Dermed vil afgiftsforhøjelsen tilskynde til, at der enten genbruges flere bæreposer eller 

anvendes færre bæreposer.  

 

Afgiftsforhøjelsen vil dermed bidrage til at mindske mængden af affald og nedbringe pla-

stikforbruget i Danmark, da alt for meget plastik havner i naturen.  

 

Afgifter på plastik kan være et godt middel – blandt flere – til at nå disse mål, fordi afgif-

ter kan hjælpe til at sikre, at varens pris afspejler skadesomkostningerne for sundhed og 

miljø.  
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